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VFN je již 210 roků
Když zahájila v roce 1791 svoji činnost nynější Všeobecná fakultní nemocnice v Praze na základě nařízení císaře
Josefa II., určitě si nikdo ze zakladatelů neuvědomil, že tímto činem se začíná psát prakticky novodobá část historie
Univerzity Karlovy (UK). Od té doby totiž získali studenti lékařství UK praktická pracoviště pro své studium, pro ověřování
správnosti teoreticky nabytých znalostí a jejich učitelé pracoviště pro další praktickou i vědeckou činnost. A že se jednalo
o rozhodnutí správné, o tom svědčí tisíce uzdravených pacientů, stovky a tisíce vědeckých prací, které obohatily nejenom
české, ale i světové lékařství a stovky profesorů a vědců UK pracujících ve VFN, jejichž práce se stala pojmem.

Tyto skutečnosti, ale i některé problémy zazněly z projevů účastníků oslav 210. výročí založení VFN, které se konaly
ve staroslavné aule Karolina 4. června 2001. Důstojné a překrásné prostředí Karolina bylo vhodnou kulisou pro projevy
všech řečníků. Prof. MUDr. Pavel Klener, DrSc., prorektor pro vědu a výzkum UK, dokázal, že je nejenom vynikajícím
odborníkem, ale i zasvěceným kritikem problémů, kterým byla či může být VFN vystavena. MUDr. Martin Holcát, ředitel
VFN potvrdil, že pro jeho nemocnici je možnost být fakultním pacovištěm univerzity tou nejlepší variantou péče o
nemocné a pacienty jak z hlediska vlastní léčby, tak i z hlediska aplikace nejnovějších poznatků lékařské vědy a techniky.
Paní Anna Chrzová, hlavní sestra VFN oprávněně připomněla existenci těch, bez kterých by byli lékaři "bezrucí" a
pacienti by ani nemohli existovat, sestřiček. Děkan 1. LF UK, doc. MUDr. Štěpán Svačina, CSc. v krátkém přehledu
vyjmenoval vynikající odborníky, kteří ve VFN působili, zasloužili se o její renomé a posunuli české lékařství na světovou
úroveň. Tuto přehlídku výborných projevů vynikajícím způsobem uzavřel prof. MUDr. Ctirad John, DrSc., emeritní
přednosta Ústavu pro lékařskou mikrobiologii VFN a 1. LF UK. Ve svém emotivním a citovém projevu dokázal, jak je mu
VFN blízká a dokonale všechny přítomné přesvědčil, že nemocnice a její historické okolí měly nezanedbatelný význam
pro český národ od dob císařství, přes první republiku a Protektorát, v dobách nedávno minulých a pochopitelně i v
současnosti. A tím vlastně řekl, že tomu tak musí být i v budoucnu.

Slavnostní charakter oslav ještě umocňovala přítomnost ministra zdravotnictví prof. MUDr. Bohumila Fišera, CSc.,
místopředsedy Senátu Petra Sobotky a prezidenta Lékařské komory MUDr. Davida Ratha.

Stylovým zakončením tohoto slavnostního dne byla zahradní slavnost, která se konala v překrásném prostředí
Kateřinské zahrady Psychiatrické kliniky. Bylo vidět, že pracovními problémy zatěžované nervy účastníků se konečně
dočkaly odpočinku, k čemuž bohatě přispěla prezentace sponzorů, občerstvení, tombola, hudební skupina Černej had
a ke konci hlavně Dixieland 1. LF UK, který si vysloužil od posluchačů potlesk na otevřené scéně.


